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Asukaskuuleminen 
 
Hallintolain 41§ mukainen vaikuttamismahdollisuuksien varaaminen   
 
Aika: 26.2.2025, klo 18:00 – 19:30.  
Paikka: Niemelän koulu   
Läsnä: 102 henkilöä, kahdessa eri tilassa. Lisäksi kyläyhdistys striimasi tilaisuuden.  
 
Tilaisuuden avaussanat: Koulun johtaja Ari Saastamoinen 
 
Kaupunginjohtaja Maria Sorvisto avaussanat ja yleisesittely: Kaupungin kuulutus kuulemisesta on 
ollut Kalajokilaakso-lehdessä 7.2.2025 sekä kaupungin nettisivuilla. Asukastilaisuudessa esiin tulleet 
kysymykset kirjataan ylös ja niihin tullaan vastaamaan prosessin aikana.  
 
Vs. sivistysjohtaja Eija Saarela: Dia-sarjan läpikäynti; tilastot ja talousvaikutukset sekä vaihtoehdot 1.-
3. oppilassijoittumisissa. Tilastot ja talous/säästöt. Vaihtoehdot koulusijoittamisista. 
Peruspalveluiden valtionosuudet n. 4,1 milj.€ vähemmän vuonna 2030. Oppilasmäärä ja 
opetusmäärän väheneminen eri lukuvuosina. Valtuuston linjapäätös on, että max. kahteen kouluun 
oppilaat tullaan sijoittamaan. Niemelän kylän vakituisen henkilöstön määrä on 7 (opettajaa) + 1 
(ohjaaja).  
 
Talouspäällikkö Tuomo Kallio: Koulukuljetuskustannusten läpikäynti esityksen pohjalta. 
Koulukuljetusten kustannukset eri vaihtoehdoissa 1.-3. 
 
 
Tilaisuudessa esiin tulleet kysymykset ja mielipiteet kirjattuna 
 

- Kysymys: Lapsia ollaan sijoittamassa yksiköihin, joissa sisäilmaongelma. Paljonko on varattu 
rahaa Niemelän koulun korjaustoimenpiteisiin ja investointeihin? Onko seuraavan 5-6 vuoden 
investointitarve minkä suuruinen? 
Vast: Korjausvelasta teetätetty ulkoinen selvitys. Niemelän koulun korjausvelka on 800.000€. 
Muutoin peruskorjaus koko koululle maksaisi 2milj.€.  

 
- Kysymys: Kaupungin strategiasta, Elävät kylät: Mikä on kylän elinvoimaisuuden kannalta 

kaikkein tärkein tekijä?  
 

- Kysymys: Miten on otettu huomioon se, että kylällä on uusia omakotitaloja, ja miten vaikuttaa 
talon arvonlasku kyläkoulun lakkauttaminen? 
 

- Kysymys: Miten lapsi sijoittuu jos haluaa ettei lapsi mene lähikouluun? Tai miten jos halutaan 
lähimpään eli Taanilaan.  
Vast: Oppilaaksiotto. Yritetään tasata niin, että luokkakoot muodostuvat tasaisesti. 

  
- Kysymys: Koulukuljetusten määräytyminen.  

Vast: 5km ja 3,5km tulee perusopetuslaista.  
 

- Kysymys: Miksei Rahkolan koulu ole etusijalla lakkauttamisessa (koska siellä 
sisäilmaongelmia).  
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Vast: Rahkolan koulu kuuluu valtuuston päätöksellä keskustan kouluverkon lakkautettavien 
listalle.  

 
- Kysymys: Vähäkankaalle kiire saada uusi koulu, mikä on se hoppu että pitää laittaa kouluja 

kiinni? Mikä kiireeseen ajaa?   
Vast: Kiire siksi, koska iso kuva tiedetään. Tähän valmistautuminen myös taloudellisesti 
näkökulmasta.  
 

- Kysymys: Tuen tarpeen asia?  
Vast: Pienryhmiä kolmessa yksikössä, jonne kuljetetaan oppilaat ympäri kaupungin. 
Pienryhmien vähentämiseen ei ole suunnitelmia. Tällä suunnitelmalla ei ole vaikutusta 
pienryhmien määrään.  

 
- Kysymys: Oppilaan hakeutumisesta toiseen kuntaan?  

Vast: Ei ole automaattista oikeutta siirtyä toisen kunnan alueelle. Siirto ei tapahdu ilman 
kuntien välistä sopimusta.  

 
- Kysymys Ojakylän koulusta: Miksi ei ensin lakkauteta Ojakylää?  

Vast: Perustui kokonaisarviossa esitettyihin perusteisiin, että Niemelä ensin ja sitten Ojakylä.  
 

- Kysymys: Kaavoituksen tilanteesta, minne voi rakentaa omakotitaloja?  
Vast: Kaavoituksessa on varattu eri alueille omakotitalotontteja. Vuosittain hyväksytään 
kaavoituskatsaus, jossa  
 

- Mielipide: Kylällä paljon yli 60 yritystä ja yhtymää. 
 

- Kysymys tasearvon poistosta: Mikä oli syynä, että Niemelän kylän osalta alaskirjaus tehty 
kaupunginhallituksessa 24.2.2024?  
Vast: Alaskirjaukset koskivat myös muitakin kiinteistöjä kuin vain Niemelän koulua. 

 
- Mielipide: Kukaan ei tiedä, että kuinka paljon kylällä on 30-luvulla lapsia.  

 
- Kysymys Ylivieskan kasvusta? Paljonko väestöstä lapsia?  

Vast: Asia tulevan sivistyslautakunnan kokouksen esityslistalla. 30 oppilasta vähemmän nyt 
tulevana syksynä/lukuvuotena.  

 
- Mielipide: Suunnittelulla saadaan samanlainen säästö aikaiseksi, oppilasmäärän perusteella 

ne säästöt. Ei tarvitse koulua lakkauttaa.  
 

- Mielipide: Kiviojan koulun lakkauttamisesta. Ennusteet osoittautuivat vääräksi. Ohjaaja on 
pakollinen elementti opettajan kanssa. Toteuta pedagogiikkaa siinä sitten, jos avustajia 
vähennetään.  

 
- Kysymys: Mitä tapahtuu Niemelän kylän yhteistyökumppaneille. Esim. teatteritoiminnan 

osalta?  
Vast: Valtuusto on linjattu, että kesäteatteritoiminta voi jatkua kylällä ja koulun 
alueella/tiloissa.  
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- Kysymys: Onko otettu huomioon lasten mielenterveys, että mitä tästä seuraa?  
Vast: Lakimuutos ensi syksynä, oppilashuollon tarpeet ja resurssointi ja tuen tarpeen arviointi.  

 
- Mielipide: Kalajoen mallissa säästöt suli. 4 pienryhmää onkin 11 pienryhmää tällä hetkellä.  

 
- Mielipide: Resurssit ja opettajien jaksaminen isoissa ryhmissä, joissa tuen tarve kasvaa.  

 
- Mielipide: Lapselle valtava kuormitus, kun joutuu siirtymään uuteen kouluun ja isoon ryhmään.  

 
- Kysymys: Missä dioista ekaluokkalaiset ovat?  

Vast: Ekaluokkalaiset ovat oppilaaksioton piirissä, siksi ei laskelmissa mukana.  
 

- Kysymys Padinkin koulusta:  
Vast: Nivalan kaupungin kanssa oli sopimus lasten siirtymiseksi Ylivieskan alueen kouluun. 
Padinkin alueen oppilaat siirtyivät yhtenäisillä kriteereillä Ylivieskaan Raudaskosken kouluun.   

 
- Mielipide: Kaikki oppilaat ajetaan kuljetusoppilaaksi väkisin. Miksei kuljeteta lähemmäs 

Niemelänkylää.  
 

- Kysymys lapsivaikutusten arvioinnista. Olisi kiva nähdä mitä tuloksia?  
Vast: vastaukset on kerätty lapsilta, huoltajilta ja opettajilta. Työryhmässä on mukana 
konsultin lisäksi luottamushenkilöedustus ja henkilökuntaesitys.  
 

- Mielipide: Varjobudjetin teko asian ympärillä nykyisten laskelmien lisäksi.  
 
- Mielipide toimeksiannosta: Ei sisältänyt pienryhmien laskemista tai varautumista.  

 
- Mielipide: Lapsiystävällinen vaihtoehto laskelmiksi.  

 
 
Tilaisuuden lopuksi kaupunginjohtaja kertoi, että kaikki materiaali tulee kaupungin internetsivuille. 
Lisäksi jos asiaan haluaa esittää mielipiteen tai lausuntoja, tulee ne esittää kaupungin kirjaamoon 
12.3.2025 klo 12 mennessä.   
 


